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I. Inleidende uiteenzetting  

van mevrouw Anne-Charlotte d’Ursel, 

eerste mede-indiener van het voorstel van 

resolutie 
 

I. Exposé introductif 

de Mme Anne-Charlotte d’Ursel, 

première coauteure de la proposition de 

résolution  
 

Mevrouw Anne-Charlotte d’Ursel verwijst naar het 

nationaal aerobiologisch surveillancenetwerk in Frankrijk. 

Volgens dat netwerk is er op het Europese grondgebied van 

Frankrijk momenteel een zeer groot risico op pollenallergie, 

voornamelijk door de graspollen. 

 

 

Dichter bij ons heeft Sciensano enkele dagen geleden het 

begin van het graspollenseizoen aangekondigd. Dat betekent 

dus dat de grootste allergene golf van het jaar gekomen is. 

Grasachtige planten zijn de hoofdoorzaak van pollenallergie 

in België. Een op de zes Belgen is er allergisch aan. Grassen 

vertegenwoordigen een honderdtal grasachtigen die aanwezig 

zijn in onze natuurlijke ruimten en in onze tuinen. Hun 

bestuivingsperiode begint midden mei en is zeer lang wegens 

het grote aantal soorten. Bovendien zorgt de slechte 

luchtkwaliteit voor een veel groter allergeen effect van pollen.  

 

 

Sciensano meet de concentratie pollen in de lucht in vijf 

stations, waarvan één in Elsene ligt. Die metingen zijn in 

België voldoende om het begin van de verschillende 

seizoenen van allergene pollen aan te geven. Bij onze Franse 

en Duitse buren zijn die metingen nauwkeuriger, automatisch 

en vinden ze in realtime plaats. Die instrumenten maken 

realtime-informatie mogelijk over de intensiteit van de pollen 

in de lucht. 

 

Er bestaan applicaties voor pollen zoals er applicaties voor 

de luchtkwaliteit bestaan. Die private applicaties zijn echter 

zeer ondoorzichtig wat de gebruikte methode betreft. 

 

 

De applicatie AirAllergie.be is goed gemaakt, maar is 

voorbehouden voor gevorderden. Zij is niet zo doeltreffend 

als de applicatie van IRCEL, die het mogelijk maakt om in 

realtime de ozonpieken of de aanwezigheid van andere 

verontreinigende stoffen te kennen. 

 

De volksvertegenwoordigster raadt dus aan om de 

applicatie Metropollen te onderzoeken, die werd ontwikkeld 

door de stad Nice en de metropool Nice-Côte d’Azur, waarop 

de betrokken personen elke dag een allergie-pollennieuws 

ontvangen naargelang de allergieën die zij hebben. Het is 

onze taak om tegemoet te komen aan een verwachting 

wanneer zoveel personen betrokken zijn. 

 

Het voorstel van resolutie is gebaseerd op het BWLKE. 

Het zou interessant zijn om allergene pollen toe te voegen aan 

de lijst met verontreinigende stoffen om er rekening mee te 

houden, ze optimaal te meten en deze problematiek in kaart te 

brengen om de bevolking te verwittigen voor 

concentratiepieken via de publicatie van allergie-

pollennieuws. 

 

Tevens werd het doel gesteld om voor bomen of struiken 

in de openbare ruimte bepaalde soorten te kiezen, afhankelijk 

Mme Anne-Charlotte d’Ursel se réfère au réseau 

national de surveillance aérobiologique en France. D’après 

celui-ci, la totalité du territoire de la Métropole est 

actuellement placée en risque très élevé de risques 

allergiques au pollen et cela principalement à cause des 

pollens de graminées.  

 

Plus proche de nous, Sciensano nous a annoncé le début 

de la saison du pollen des graminées il y a quelques jours. 

C’est donc l’arrivée de la vague allergisante la plus 

importante de l’année. Les graminées sont la cause 

principale des allergies au pollen en Belgique. Un Belge sur 

six y est allergique. Les graminées représentent une centaine 

d’herbacées présentes dans nos espaces naturels et dans nos 

jardins. Leur pollinisation commence à la mi-mai et est très 

longue en raison du nombre important d’espèces. En outre, 

l’effet allergisant du pollen est décuplé par la mauvaise 

qualité de l’air.  

 

Sciensano effectue des relevés de concentration de 

pollens dans l’air, au niveau de cinq stations, dont l’une est 

située à Ixelles. Ces relevés sont, en Belgique, suffisants 

pour déclarer les débuts de saison de différents pollens 

allergisants. Chez nos voisins français et allemand, ces 

relevés sont plus précis, automatiques et ont lieu en temps 

réels. Ces dispositifs permettent une information en temps 

réel liée à l’intensité du pollen dans l’air.  

 

Il existe des applications pollens comme il existe des 

applications liées à la qualité de l’air. Ces applications 

privées sont cependant très opaques sur la méthodologie 

utilisée.  

 

L’application AirAllergie.be est bien faite mais est 

réservée à des initiés. Elle n’est pas aussi efficace que 

l’application de CELINE qui permet de connaître en temps 

réel les pics d’ozone ou la présence d’autres polluants. 

 

 

La députée conseille alors d’examiner l’application 

Metropollen, développé par la ville de Nice et la métropole 

Nice-Côte d’Azur où les personnes concernées reçoivent 

chaque jour un bulletin allergo-pollinique en fonction des 

allergies qui les concernent. Il est de notre devoir de 

rencontrer une attente lorsqu’autant de personnes sont 

concernées. 

 

La proposition de résolution se base sur le COBRACE. 

Il serait intéressant d’ajouter à la liste des polluants les 

pollens allergisants en vue de les prendre en compte, de les 

mesurer de façon optimale et de cartographier cette 

problématique afin d’avertir la population des pics de 

concentration en publiant des bulletins allergo-polliniques. 

 

 

Un objectif consiste également à choisir certaines 

essences d’arbres ou d’arbustes dans l’espace public, en 
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van hun allergene karakter. 

 

Bovendien zou het beheer van die aanplantingen, met 

name via snoeien in de winter en lente, het mogelijk maken 

een deel van de allergene pollen onder controle te houden. Het 

is ook zaak de tuiniers die we hebben in de gemeenten en bij 

het Gewest op te leiden en de plantensoorten op federaal 

niveau te etiketteren om hun allergene potentieel aan te geven. 

 

Het is mogelijk samen te werken rond dit onderwerp om 

de Brusselaars beter te informeren. 

 

fonction de leur caractère allergisant. 

 

En outre, la gestion de ces plantations, notamment via 

des coupes en hiver et au printemps, permettrait de juguler 

une partie des pollens allergisants. Il s’agit aussi de former 

les jardiniers que nous avons dans les communes et à la 

Région et d’étiqueter les espèces végétales au niveau fédéral 

pour indiquer leur potentiel allergisant. 

 

Il est possible, sur ce sujet, de travailler ensemble pour 

assurer une meilleure information à l’égard des Bruxellois. 

 

II. Algemene bespreking  
 

II. Discussion générale 
 

Mevrouw Ingrid Parmentier is van mening dat de 

preventie van allergieën een zaak van volksgezondheid is. De 

resolutie verzoekt de regering een aantal maatregelen te 

nemen, waaronder het opnemen van pollen in de lijst met 

verontreinigende stoffen van het BWLKE. Die suggestie is 

interessant en zou moeten worden opgenomen in de 

toekomstige hervorming van het lucht-klimaat-energieplan en 

het BWLKE. 

 

Leefmilieu Brussel wordt verzocht een ruimtelijk plan uit 

te werken om de verontreiniging in Brussel in kaart te 

brengen. Hoewel die suggestie relevant is op de schaal van 

landen als Frankrijk of Duitsland, is dat niet het geval voor 

een klein grondgebied als Brussel, aangezien pollen zeer 

vluchtig zijn. 

 

De meerwaarde van het waarschuwingssysteem lijkt haar 

evenmin vanzelfsprekend. Het Belgisch aerobiologisch 

surveillancenetwerk bestaat reeds, door het informeren van 

huisartsen, farmaceutische bedrijven en de bevolking over de 

verschillende allergenen in de lucht via verschillende kanalen. 

Ook de specifieke informatie over Brussel kan worden 

gevonden. 

 

Sommige van de aanbevelingen op het vlak van 

aanplanting zijn niet realistisch wat menselijke middelen 

betreft. Bovendien werd de mogelijke impact ervan op de 

biodiversiteit niet onderzocht. 

 

Aan de andere kant is zij het eens met de etikettering van 

het allergene potentieel van planten. 

 

Rekening houdend met de twijfels over de haalbaarheid, 

de kosten, de relevantie en de gevolgen op het vlak van 

biodiversiteit van de in het voorstel van resolutie voorgestelde 

maatregelen, kondigt de spreekster aan dat zij tegen het 

voorstel van resolutie zal stemmen. 

 

Mevrouw Caroline De Bock is het eens met een reeks 

maatregelen uit het voorstel van resolutie. Toch zal zij zich 

onthouden wegens het verzoek om bloemknoppen weg te 

nemen, wat de toegang tot de nectar voor bijen en de 

ontwikkeling van de biodiversiteit zou verhinderen. 

 

Mevrouw Leila Agic is van mening dat over sommige 

voorstellen uit het voorstel van resolutie zou moeten worden 

gedebatteerd tijdens een algemenere discussie over het lucht-

klimaat-energieplan en het BWLKE. Andere verzoeken 

hebben betrekking op andere machtsniveaus. Hoewel er 

Mme Ingrid Parmentier estime que la prévention des 

allergies est une question de santé publique. La résolution 

demande au gouvernement de prendre une série de mesures, 

dont celle d’intégrer les pollens à la liste des polluants 

édictée par le COBRACE. Cette suggestion est intéressante 

et il faudrait l’intégrer dans la future réforme du plan air-

climat-énergie et du COBRACE. 

 

 

Il est demandé que Bruxelles Environnement élabore un 

modèle spatial pour cartographier la pollution à Bruxelles. 

Si cette suggestion est pertinente à l’échelle de pays comme 

la France ou l’Allemagne, elle ne l’est pas pour un territoire 

aussi étriqué que Bruxelles, vu l’extrême volatilité des 

pollens. 

 

La plus-value au niveau du système d’alerte ne lui paraît 

pas non plus évident. Le réseau de surveillance 

aérobiologique belge existe déjà en informant les médecins 

généralistes, les firmes pharmaceutiques et la population des 

différents allergènes dans l’air via différents canaux. Les 

informations spécifiques à Bruxelles peuvent également être 

trouvées. 

 

Quant aux recommandations en matière de plantation, 

certaines sont irréalistes en termes de moyens humains. En 

outre, leur impact potentiel sur la biodiversité n’a pas été 

étudiée. 

 

En revanche, elle agrée avec l’étiquetage du potentiel 

allergisant des végétaux. 

 

Compte tenu des doutes sur la faisabilité, sur le coût, sur 

la pertinence et sur les conséquences au niveau de la 

biodiversité des mesures préconisées dans la proposition de 

résolution, l’oratrice annonce qu’elle votera à l’encontre de 

celle-ci. 

 

Mme Caroline De Bock agrée à une série de mesures 

reprises dans la proposition de résolution. Elle va néanmoins 

s’abstenir en raison de la demande d’élimination des 

bourgeons floraux qui empêcherait l’accès au nectar pour les 

abeilles et le développement de la biodiversité. 

 

Mme Leila Agic estime que certaines propositions 

reprises dans la proposition de résolution auraient intérêt à 

être débattues lors d’une discussion plus globale à propos du 

plan air-climat-énergie et du COBRACE. D’autres 

demandes concernent d’autres niveaux de pouvoir. S’il faut 
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aandacht moet worden besteed aan het probleem van 

allergene pollen, is dit voorstel van resolutie niet in staat om 

er op pertinente wijze op te reageren. 

 

Mevrouw Gladys Kazadi zegt dat pollenallergie een 

belangrijke kwestie is. Is het evenwel relevant om een 

verband te leggen met de aantastingen van de luchtkwaliteit, 

aangezien de te ondernemen acties compleet verschillend 

zijn? Is het bovendien echt aan Brussel om dit in kaart te 

brengen? Is dit debat niet eerder een zaak van 

volksgezondheid, die in de commissie voor de gezondheid 

dient te worden besproken? 

 

Bovendien lijken allergene pollen niet te zijn opgenomen 

in de definitie van luchtverontreiniging van de WGO. Ze 

vindt het moeilijk om pollen en de verontreinigende emissies 

van het autoverkeer over één kam te scheren. 

 

Mevrouw Lotte Stoops zegt dat de blootstelling aan 

allergene pollen bepaalde volksgezondheidsproblemen 

veroorzaakt die kunnen verergeren door de 

luchtverontreiniging in grote steden als Brussel. 

 

Toch heeft de volksvertegenwoordigster twijfels over de 

invoering van een eigen meetsysteem voor het Gewest, 

parallel aan het bestaande meetstation van Sciensano. 

 

Zijn de verzoeken inzake beheer van de groene ruimten 

bovendien realistisch, rekening houdend met de middelen van 

het Gewest en de gemeenten op dat gebied? 

 

De keuze voor bepaalde planten en het snoeien van de 

bloemknoppen zou ook gevolgen hebben voor de bestuivende 

insecten en voor de biodiversiteit. Er dient een studie te 

worden gemaakt alvorens tot zulke maatregelen over te gaan. 

 

Het commissielid heeft twijfels over de meerwaarde van 

de punten die in dit voorstel van resolutie zijn opgenomen en 

zal zich ongunstig erover uitspreken. 

 

Mevrouw Anne-Charlotte d’Ursel hoort dat de leden van 

de meerderheid het eens zijn over de bevoegdheden van de 

federale overheid op dit gebied. In werkelijkheid zijn het, met 

uitzondering van de etikettering, de gewestelijke 

bevoegdheden waarop in dit voorstel van resolutie een beroep 

wordt gedaan. 

 

Wat zij hier hoort is onbegrijpelijk. De toekomstige 

hervorming van het BWLKE brengt de goedkeuring van dit 

voorstel van resolutie niet in het gedrang. 

 

In antwoord op mevrouw Gladys Kazadi verwijst de 

volksvertegenwoordigster naar de definitie van 

verontreinigende stof in het BWLKE, namelijk elke stof die 

direct of indirect in de lucht aanwezig is en die schadelijke 

gevolgen kan hebben voor de gezondheid van de mens en/of 

voor het milieu in zijn geheel. Het gaat ook over stoffen die 

schadelijk kunnen zijn voor de biologische hulpbronnen en de 

ecosystemen. Aangezien pollen wel degelijk een schadelijk 

effect hebben op de menselijke gezondheid, kunnen zij 

worden opgenomen in het BWLKE. 

 

Het voorstel van resolutie beperkt zich tot het verzoek de 

être attentif à la problématique des pollens allergisants, cette 

proposition de résolution n’est pas en mesure d’y répondre 

de façon pertinente. 

 

Mme Gladys Kazadi indique que la question des 

allergies au pollen est importante. Néanmoins, est-il 

pertinent d’opérer un lien avec les atteintes à la qualité de 

l’air dans la mesure où les actions à entreprendre sont 

extrêmement différentes ? En outre, est-ce réellement à 

Bruxelles d’effectuer cette cartographie ? Ce débat ne 

relève-t-il pas plutôt d’une question de santé publique, à 

discuter en commission de la santé ? 

 

De surcroit, la définition de la pollution atmosphérique 

par l’OMS ne semble pas inclure les pollens allergisants. Il 

lui est difficile de mettre sur un même pied le pollen et les 

émissions polluantes de la circulation automobile. 

 

Mme Lotte Stoops relate que l’exposition aux pollens 

allergisants génère certains problèmes de santé publique qui 

peuvent être aggravés par la pollution de l’air dans les 

grande villes comme Bruxelles. 

 

La députée a néanmoins des doutes sur l’instauration 

d’un système de mesure propre à la Région, en parallèle à la 

station de mesure existante de Sciensano. 

 

En outre, les demande en matière de gestion des espaces 

verts sont-elles réalistes, compte tenu des moyens de la 

Région et des communes en la matière ? 

 

Le choix de certaines plantes et la coupe des bourgeons 

auraient également des conséquences sur les insectes 

pollinisateurs et sur la biodiversité. Une étude est 

indispensable avant de procéder à de telles mesures. 

 

La commissaire a des doutes sur la plus-value des points 

repris dans cette proposition de résolution et elle se 

prononcera défavorablement. 

 

Mme Anne-Charlotte d’Ursel entend que les membres de 

la majorité s’accordent sur les compétences du fédéral en la 

matière. En réalité, à l’exception de l’étiquetage, ce sont les 

compétences régionales qui sont sollicitées dans cette 

proposition de résolution. 

 

 

Ce qu’elle entend ici est incompréhensible. La future 

réforme du COBRACE n’obère pas l’adoption de cette 

proposition de résolution. 

 

En réponse à Mme Gladys Kazadi, la députée se réfère à 

la définition de polluant dans le COBRACE, à savoir toute 

substance présente directement ou indirectement dans l’air 

ambiant susceptible d’avoir des effets nocifs pour la santé 

humaine ou pour l’environnement dans son ensemble. Il 

s’agit également des substances qui ont pour conséquence 

de nuire aux ressources biologiques ou aux écosystèmes. 

Comme il y a bien un effet nocif du pollen sur la santé 

humaine, il peut être intégré dans le COBRACE. 

 

 

La proposition de résolution se limite à demander 
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mogelijkheid om pollen op te nemen in het BWLKE te 

onderzoeken en het werd opgesteld in samenwerking met 

wetenschappers, dokters en allergiespecialisten. Leefmilieu 

Brussel is eerder vragende partij op dit gebied. Deze 

verzoeken zullen niet zo’n gigantische financiële gevolgen 

hebben voor de gemeenschap. De kosten zijn redelijk. De 

wetenschappers aan wie deze tekst werd voorgelegd zijn 

overtuigd. De opleiding van de tuiniers verbeteren of voor 

bepaalde soorten kiezen staat niet gelijk aan het onmogelijke 

vragen. 

 

De meerderheid wenst niet vooruit te gaan op dit gebied, 

in tegenstelling tot sommige steden die een voorbeeld zijn en 

die de bevolking, van wie de gezondheidsproblemen in 

aanmerking worden genomen, geruststellen. 

 

Waarom zou de manier waarop IRCEL de bevolking 

waarschuwt voor vervuilingspieken niet kunnen worden 

toegepast voor allergene pollen? 

 

d’étudier la possibilité d’inclure les pollens dans le 

COBRACE et elle a été rédigée en collaboration avec des 

scientifiques, des médecins et des spécialistes des allergies. 

Bruxelles Environnement est plutôt demandeuse en la 

matière. Ces demandes ne vont pas avoir des conséquences 

financières si démesurées pour la collectivité. Le coût est 

raisonnable. Les scientifiques auxquels ce texte a été soumis 

sont conquis. Améliorer la formation des jardiniers ou 

choisir certaines essences ne revient pas à demander la lune.  

 

 

La majorité ne souhaite pas avancer en la matière à 

l’inverse de certaines villes qui sont exemplaires, rassurant 

la population dont les problèmes de santé ont été prises en 

compte.  

 

Pourquoi la manière dont CELINE prévient la 

population des pics de pollution ne pourrait-il pas être 

appliqué avec les pollens allergisants ? 

 

III. Stemming over het geheel van het 

voorstel van resolutie 

 

III. Vote sur l’ensemble de la proposition de 

résolution  

 
Het voorstel van resolutie wordt in zijn geheel verworpen 

met 9 stemmen tegen 2, bij 3 onthoudingen. 
 

La proposition de résolution, dans son ensemble, est 

rejetée par 9 voix contre 2 et 3 abstentions. 

 

− Vertrouwen wordt geschonken aan de rapporteur 

voor het opstellen van het verslag. 

 

 

 

 

− Confiance est faite à la rapporteuse pour la 

rédaction du rapport. 
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